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Kunvaldští Slámožrouti – 20 let na ledě!

Nejen členům hokejového týmu, ale všem našim občanům 
a příznivcům přejeme šťastné a veselé Vánoce!



Co je nového...?

Přítomni: Ing. Josef Paďour, Ing. Jana 
Trejtnarová, Daniela Bolečková, Ing. Roman 
Rusz, Josef Vagner, Matouš Paďour, 
DiS. Ing. Jan Pokálený, Petra Zářecká, 
Roman Vagner
Omluveni: Alena Foglová, Bc. Marta 
Gregušová, DiS.

* Rekonstrukce čp. 392  –  penzionu U  Lípy  – 
smlouva s firmou RTS, a.s. 

Starosta městyse uvedl, že vzhledem ke 
skutečnosti, že máme již k  dispozici projek-
tovou dokumentaci na rekonstrukci prvního 
podlaží, je žádoucí, abychom uzavřeli smlou-
vu s firmou, která vypracuje veškeré podklady 
a dokumenty nutné k realizaci výběrového ří-
zení na zhotovitele.

Ing. Rusz uvedl, že na studii projektu bylo 
velmi málo času, dle jeho názoru neřeší pro-
jekt dobře vytápění  –  především druhého 
a  třetího patra, není počítáno se zateplením 
objektu, chybí výpočet tepelných ztrát, dále 
v diskusi uvedl, že dle jeho názoru je stravo-
vací kapacita malá, děti budou muset na oběd 
přecházet, je potřeba, aby projekt zrevidova-
la odborná veřejnost. Neví, kdo projekt vypra-
coval, a  rovněž se domnívá, že projekt není 
realizační dokumentací, uvedl, že zastupitel-
stvo neodsouhlasilo nákup nemovitosti s tím-
to záměrem a dle jeho názoru jsou i jiná řeše-
ní. Dle jeho názoru byl projekt zpracován a do-
dán pozdě.

Ing. Paďour uvedl, že současný stav škol-
ní kuchyně a jídelny je velmi neuspokojivý a je 
nutno situaci vzhledem k tomuto faktu neod-
kladně řešit a posunout věci dál. Uvedl, že ne-
movitost byla nakoupena a  její nákup odsou-
hlasen zastupitelstvem ve veřejném zájmu 
a využití pro školní kuchyni a jídelnu je nepo-
chybně veřejným zájmem. Uvedl dále, že pro-
jekt byl dodán v souladu s uzavřenými dodat-
ky ke smlouvě s projekční kanceláří, která mu-
sela vzhledem k „covidové“ situaci velmi dlou-
ho čekat na vyjádření např. hygieny a hasičů. 
Ke kapacitě stravovacího provozu sdělil, že se 
počítá s  produkcí 180 obědů, nicméně vyba-
vení a  prostory umožňují produkci více jídel. 
Rovněž uvedl, že pokud nebude vypsán žádný 

dotační program, budeme řešit rekonstruk-
ci z vlastních prostředků, nevidí jako problém 
případné drobnější změny realizovat v průbě-
hu stavby a dohodnout se s realizační firmou.

Paní Daniela Bolečková se dotázala 
Ing. Rusze zda má např. nějakou jinou variantu 
vytápění objektu. Ing. Rusz uvedl, že např. lze 
využít pro vytápění elektřinu, topný olej apod. 

Ing.  Jana Trejtnarová uvedla, že smlou-
va s  projekční kanceláří byla odsouhlase-
na zastupitelstvem na podzim loňského roku 
a Ing. Rusz na zasedání zastupitelstva byl pří-
tomen, dobře tedy věděl, kdo projekt realizuje 
a mohl se zúčastnit schůzek s projektanty, po-
kud by měl skutečný zájem a mohl na projektu 
spolupracovat s projekční kanceláří po celou 
dobu tvorby projektu, ale to nepochybně vyža-
duje čas a úsilí každého, ve chvíli, kdy je pro-
jekt hotov je velmi jednoduché jej kritizovat 
bez znalosti všech podstatných faktů a okol-
ností, které jsou zapracovány v projektu. Dle 
jejího názoru byl projekt vypracován dle zadá-
ní, měl řešit stravovací provoz do prvního pa-
tra, řeší nové rozvody (elektro, voda, odpady, 
které jsou v  havarijním stavu), rekonstrukci 
sociálního zařízení. Projekt je dle jejího názo-
ru realizační dokumentací. 

Do diskuse se zapojili další přítomní obča-
né, pan Všetička upozornil na dotaci minister-
stva financí, která byla vypsána na jaře tohoto 
roku. Starosta uvedl, že o  tomto druhu dota-
cí víme, nicméně bez projektu a přípravy není 
možné o žádnou dotaci žádat. Podání žádosti 
na tuto konkrétní dotací skončilo 15. 4. 2021.

Paní Mgr. Jindrová se dotázala, zda bude 
možné zde realizovat akce jako např. pohřeb-
ní hostiny. P. Josef Vágner a starosta odpově-
děli, že takto bylo zadání koncipováno – škol-
ní kuchyně a jídelna s možností pro využití ve-
řejnosti.

P. Kornherr se dotázal, zda je spočítána 
cena oběda v  tomto zařízení. Starosta odpo-
věděl, že řešíme provoz školní kuchyně a jídel-
ny a cenu oběda skutečně spočítánu nemáme.

V diskusi vystoupil i pan Matouš Paďour, 
který uvedl, že se opakuje scénář, který byl již 
některými občany uplatněn v akci Kampelička 
a  dle jeho názoru je stravování pro školu 
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a  mateřskou školku prioritou a  je nutné věci 
posunout dál.

Pan Vratislav Rusz vystoupil s názorem, že 
pokud je provoz ve škole nevyhovující, je mož-
né zrušit byt ve škole a využít jeho prostory jako 
sklady a musí to být dostačující.

V  diskusi vystoupila i  paní ředitelka ško-
ly Mgr. Klára Kodytková, která uvedla, že pro-
voz školní kuchyně a  jídelny je na hraně a  dle 
poslední zprávy hygieny byl prodloužen sou-
hlas s  provozováním pouze s  ohledem na to, 
že městys připravuje nový stravovací provoz. 
Přecházení dětí na oběd nevidí jako žádný zá-
sadní problém a k otázce bytu uvedla, že ani při 
jeho využití by nebylo zařízení odpovídající sou-
časným požadavkům a dále škola může pak po-
čítat i s těmito prostory pro další využití.

Jana Trejtnarová a starosta městyse po dal-
ší, nepříliš konstruktivní diskusi uvedli, že po-
kud budou konkrétní připomínky, mohou se 
projednat s projektanty. Nyní je nutno zabývat 
se návrhem textu Příkazní smlouvy s  firmou 
RTS, a.s.

Zastupitelstvo následně odsouhlasilo 8 hla-
sy (všichni zastupitelé mimo Ing. Rusze), 1 hlas 
proti (Ing. Rusz) návrh textu Příkazní smlouvy, 
který zaslala firma RTS, a.s. jejímž předmětem 
je zastupování Městyse Kunvald v rámci průbě-
hu zadávacího řízení na veřejnou zakázku pod-
le zákona č. 134/2016 Sb. a pověřilo starostu je-
jím podpisem.
* Víceúčelové sportoviště pod Kampeličkou.

Starosta městyse uvedl, že proběhlo vý-
běrové řízení na dodavatele rekonstrukce, při-
šly nabídky od dvou firem z  5 oslovených. 
Zastupitelé měli možnost se seznámit se zprá-
vou o posouzení a hodnocení nabídek. Nabídku 
podala firma Stilmat s.r.o. Žamberk a  firma 
Sportovní podlahy Zlín s.r.o.

Jediným kritériem výběru byla cena. 
Výhodnější nabídku za cenu 1.620.439,– Kč bez 
DPH podala firma Sportovní podlahy Zlín s.r.o.

Zastupitelstvo schválilo na základě Zprávy 
o posouzení a hodnocení nabídek pořadí nabí-
dek veřejné zakázky malého rozsahu „Výměna 
povrchu a  oprava víceúčelového hřiště na 
p. č. 329/13, k. ú. Kunvald“ v pořadí

1. Sportovní podlahy Zlín s.r.o., Mostní 5522, 
760 01 Zlín, IČO: 25560191

2. Stilmat s.r.o. Orlická kasárna 1575, 564 01 
Žamberk, IČO: 48170496

a odsouhlasilo 9 hlasy (všichni přítomní zastu-
pitelé pro) uzavření smlouvy o dílo se společ-
ností Sportovní povrchy Zlín s.r.o., Mostní 5552, 
760  01 Zlín, IČO: 25560191, na realizaci akce 

„Výměna povrchu a oprava víceúčelového hřiš-
tě na p. č. 329/13, k. ú. Kunvald“ a pověřilo sta-
rostu jejím podpisem. 
* Autobusová zastávka Kunvald, Konzum – dol-
ní Kunvald.

Pan Roman Vagner uvedl, že v  této záleži-
tosti jednal dle instrukcí z  předchozího zase-
dání zastupitelstva s  panem Faltusem, který 
mu sdělil, že se změnily jeho podmínky podni-
kání a je schopen zhotovit zakázku – výstavbu 
autobusové zastávky  –  nejdříve na jaře příští-
ho roku a současně nemůže garantovat nabíd-
kovou cenu. Pan Vagner uvedl, že další oslove-
né firmy z okolí nemají kapacity nebo materiál 
ke zhotovení stavby a proto navrhuje, aby byla 
oslovena druhá firma, která podala nabídku, a to 
Živa Klášterec nad Orlicí, která nabídla realizaci 
ještě během tohoto podzimu. 

Ing. Rusz uvedl, zda tedy – neboť cena firmy 
Živa byla vyšší, nezrealizovat během zimy úpra-
vu odtoku vody a poté vybudovat zastávku. 

Byla zopakována cenová nabídka pana 
Faltuse – Nekoř: 188.876,– Kč včetně klempíř-
ských prací a  materiálu (pan Faltus není plát-
cem DPH, cena by měla tedy být konečná), a na-
bídka firmy Živa, a.s. Klášterec nad Orlicí ve výši 
340.548,– Kč (vč. DPH).

Slečna Dlabková se dotázala, zda se tedy 
nepočítá s úpravou odtoku povrchové vody, kte-
rá ohrožuje jejich nemovitost. Starosta odpo-
věděl, že propustky byly takto vybudovány více 
než před 50  lety a poté byla postavena čekár-
na. Dále uvedl, že se doposud nepodařilo do-
hodnout termín jednání mezi všemi zúčastně-
nými subjekty, bez kterých zde není možné nic 
realizovat, neboť se jedná o soustavu děl v ma-
jetku těchto organizací a  městyse  –  tj. SÚS 
Pardubického kraje a Lesy ČR, s. p. Oblastní ře-
ditelství východní Čechy. Jednání by měla pro-
běhnout snad do konce září.

Zastupitelstvo odsouhlasilo 8 hlasy (všich-
ni zastupitelé mimo Ing.  Rusze), 1 se zdržel 
(Ing.  Rusz) oslovení firmy Živa,  a.s. a  pokud 
bude mít kapacitu a možnosti, realizaci zastáv-
ky touto firmou ještě do konce roku 2021.
* Příslušenství k traktoru – nákup. 

Paní Daniela Bolečková představila nabíd-
ky jednotlivých firem na dokoupení příslušen-
ství k  traktoru, a  to čelního nakladače, paleti-
začních vidlí a  lopaty a  uvedla okolnosti, kte-
ré ji vedou k  doporučení využití nabídky fir-
my Agrokonzulta, přestože se ve vyhodnocení 
umístila na druhém místě. Nabídla však odkou-
pení a výměnu protizávaží.
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Zastupitelstvo po další diskusi odsouhla-
silo 7 hlasy, 2 se zdrželi hlasování (Bolečková, 
Ing. Rusz) nabídku firmy Agrokonzulta a  po-
věřilo starostu a  pana Romana Vagnera rea-
lizací nákupu dle nabídky firmy Agrokonzulta 
Žamberk.
* Žádost  o  zpevnění  cesty  ve  vlastnictví 
městyse  Kunvald  –  účelové  komunikace  na 
horním Kunvaldu

Starosta městyse seznámil přítomné se žá-
dostí pana Grünseisena, paní Heleny Teyschlové 
a  manželů Šuškových o  zpevnění části účelo-
vé komunikace p. č. 3260 vedoucí k  jejich re-
kreačním nemovitostem  –  za Vrbovými smě-
rem k hornímu rybníku. Uvedl dále, že se jedná 
o cca 80–100 délkových m cesty. Doporučil pro-
zatím vzít žádost na vědomí, zpracovat cenou 
nabídku a projednat realizaci na dalším jedná-
ní zastupitelstva.

Zastupitelstvo vzalo žádost na vědomí. 
* Žádost  o  prodej  pozemku  p.  č.  3256,  
k.ú. Kunvald

Zastupitelstvo se seznámilo se žádostí paní 
Bc. Adriany Roškotové, která je vlastnicí rekre-
ační nemovitosti v Kunvaldě a  tento pozemek, 
o jeho odkoupení žádá – p. č. 3256 – jiná plo-
cha – ostatní plocha o výměře 302 m2 obklopují 
nemovitosti – pozemky v jejím vlastnictví.

Zastupitelstvo vzalo žádost na vědomí. 
Záměr prodeje bude vyvěšen po zákonem sta-
novenou dobu na úřední desce a poté se k němu 
zastupitelstvo vrátí.
* Individuální  dotace  z  rozpočtu  městyse 
Kunvald.

Starosta městyse seznámil zastupite-
le a občany se zápisem a návrhem komise pro 
hodnocení žádostí podaných do programu indi-
viduální dotace.

Byly podány celkem 4 žádosti, a to:
1. Oblastní charita Ústí nad Orlicí se sídlem 

Letohrad – pož. částka dotace 10.000,– Kč
2. SH ČMS Sbor dobrovolných hasičů Kunvald, 

z.s. – pož. částka dotace 10.000,– Kč
3. Tělocvičná jednota Sokol Kunvald, 

p.s. – pož. částka dotace 100.000,– Kč
4. Myslivecký spolek Kunvald, z.s. – požado-

vaná výše dotace 30.000,– Kč
Vzhledem k  tomu, že alokace finančních 

prostředků schválených v  rozpočtu městyse 
Kunvald na rok 2021 činí 100.000,- Kč doporuči-
la hodnotící komise následující částky pro jed-
notlivé žadatele:

Oblastní charita Ústí nad Orlicí se sídlem 
Letohrad – dotace 10.000,– Kč

SH ČMS Sbor dobrovolných hasičů 
Kunvald, z.s. – dotace 10.000,– Kč

Tělocvičná jednota Sokol Kunvald, p.s.  – 
dotace 60.000,– Kč

Myslivecký spolek Kunvald, z.s. – požado-
vaná výše dotace 20.000,– Kč

Zastupitelstvo po krátkém projednání od-
souhlasilo 9 hlasy (všichni přítomní pro) návrh 
hodnotící komise včetně navržených částech 
dotací pro jednotlivé žadatele tak, jak byly výše 
uvedeny.
* Různé

a)  Nabídka  České  logistické  společnosti 
Zásilkovna – společnost nabízí možnost umís-
tění samoobslužného boxu. Zastupitelé měli 
možnost se seznámit s návrhem textu smlouvy. 
V  průběhu diskuse bylo projednáváno umístě-
ní na vhodném pozemku ve vlastnictví městyse 
Kunvald. Padl návrh na umístění v centru městy-
se a dále na dolním Kunvaldu u Konzumu.

Zastupitelstvo vzalo nabídku Zásilkovny na 
vědomí s tím, že bude využita, ale je nezbytné 
vytipovat a odsouhlasit vhodné umístění. Vrátí 
se k nabídce na příštím jednání zastupitelstva.

b) Nabídka firmy Naše odpady, z. s. – za-
stupitelstvo obdrželo rovněž podklady, firma na-
bízí členství ve spolku. Starosta uvedl, že v tuto 
chvíli nevíme, jakým způsobem by bylo možnost 
členství ve spolku využít, městys má dostateč-
ný informační servis od provozovatelů firem, za-
bývajících se odpady i pověřeného města. 

Zastupitelstvo vzalo nabídku na vědomí. 
* Diskuse

– pan Kornherr se dotázal, kdo je investo-
rem akce budování cesty do Záhor, a to z důvo-
du poškození cesty na Kunačice, která je pod-
le jeho názoru jedinou přístupovou komunikací 
a zda a jakým způsobem bude opravena po do-
pravě všeho materiálu na výše uvedenou stav-
bu. Starosta odpověděl, že investorem je SPÚ 
a smluvní ustanovení mezi zhotovitelem a inves-
torem nezná. Nicméně uvedl, že budou probíhat 
jednání po dokončení komunikace a materiál na 
stavbu byl dovážen rovněž po cestě přes Zadní 
Důl. Bude provedeno místní šetření na zhodno-
cení stavu po ukončení stavby.

– P. Pecháček se dotázal na možnost umís-
tění měřiče rychlosti v úseku od čp. 50 směrem 
do Kunvaldu, neboť většina řidičů tam nerespek-
tuje stanovenou rychlost. P. Roman Vagner od-
pověděl, že pokud zastupitelstvo odsouhlasí ná-
kup měřiče, a  najde se vhodné místo se zdro-
jem el. energie, je možné jej umístit, avšak je to 
pouze orientační měření a  měřiče mají pouze 
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Nejdůležitější body ze zasedání zastupitelstva městyse dne 14. 10. 2021

Přítomni: Ing. Josef Paďour, Ing. Jana 
Trejtnarová, Daniela Bolečková, Petra Zářecká, 
Josef Vágner, Bc. Marta Gregušová, DiS., 
Alena Foglová, Ing. Roman Rusz, Ing. Jan 
Pokálený, Roman Vagner
Omluveni: Matouš Paďour, DiS

* Rozpočtové opatření č. 5/2021 
Člen Finančního výboru pan Josef Vagner 

seznámil zastupitele i  přítomné s  návrhem 
Rozpočtového opatření č. 5/2021. Rozpočtové 
opatření zohledňuje vývoj finančních potřeb 
a změn, které v poslední době nastaly.

Na straně Příjmů je zohledněn aktuální vý-
voj veškerých daňových příjmů, dále dotace na 
uspořádání voleb, která je ve stejné částce i na 
straně výdajové, dále dotace na kompenzaci hos-
podaření v lesích ve vlastnictví městyse Kunvald 
ve výši 31.302,– Kč, dále dotace z Úřadu práce 
na pracovní místo, která je rovněž na straně vý-
dajové. Na straně příjmové je rovněž částka, se 
kterou bylo počítáno na realizaci Kampeličky. Na 
straně výdajové je položka ve výši 770.000,– Kč 
na pořízení příslušenství k  traktoru (radlice, ře-
tězy, nosič kontejnerů, 20.000,– Kč na pořízení 
bubnové sekačka a mulčovače, doplnění finanční 
částky ve výši 150.000,– Kč na rekonstrukci vrat 
v hasičárně čp. 7, částka 50.000,– Kč na pořízení 
materiálu na čekárnu na dolním Kunvaldu, část-
ka 30.000,– Kč na studii na zasíťování pozemků 
za čp. 321 a doplnění částky 500.000,– Kč do ka-
pitoly opravy cest na realizaci letošních oprav ko-
munikací ve vlastnictví městyse Kunvald.

Dále pan Vágner uvedl stavy finančních pro-
středků městyse na jednotlivých účtech a v po-
kladně k 30. 9. 2021:
Běžný účet KB, a.s. 15.851.991,38 Kč
Spořící účet KB, a.s. 13.779.491,76 Kč
ČNB  7.965.361,97 Kč
Spořící účet – fond 
Alnio 5.001.134,61 Kč

Pokladna 46.614,00 Kč
Finanční prostředky městyse kunvald 
celkem: 41.644.593,72 Kč.

Zastupitelstvo po krátkém projednání od-
souhlasilo návrh Rozpočtové změny č. 5/2021 
tak, jak byla předložena na zasedání zastupi-
telstva 10 hlasy přítomných zastupitelů (všich-
ni pro) a dále vzalo na vědomí informaci o sta-
vu finančních prostředků městyse Kunvald ke dni 
30. 9. 2021.
* Dílčí přezkum hospodaření městyse Kunvald 
za rok 2021.

Starosta městyse uvedl, že kontro-
lorky Finančního odboru Krajského úřadu 
Pardubického kraje provedly dne 29. 9. 2021 
dílčí přezkum hospodaření městyse Kunvald za 
rok 2021. 

Dále uvedl, že při tomto dílčím přezku-
mu hospodaření byly zjištěny chyby a  nedo-
statky závažného charakteru dle § 10 odst. 3. 
písm. zákona č. 420/2004 Sb., o  přezkoumá-
ní hospodaření územně samosprávních celků 
a  dobrovolných svazků obcí, ve znění pozděj-
ších předpisů, a  to konkrétně: Návrh rozpočtu 
nebyl zveřejněn nejméně po dobu 15 dnů přede 
dnem zahájení jeho projednávání v  zastupitel-
stvu územně samosprávného celku (ustanove-
ní §11 odst. 3): návrh rozpočtu na rok 2021 byl 
zveřejněn od 21. 1. 2021 do 8. 2. 2021, na jed-
nání zastupitelstva byl schválen dne 11. 2. 2021. 
Zveřejnění musí trvat až do schválení rozpočtu.

Na základě tohoto zjištění následně ře-
šil přestupek Finanční odbor Krajského úřa-
du Pardubického kraje. Za tento přestupek 
byla městysi Kunvald uložena pokuta ve výši 
500 Kč. Vypořádání uložené pokuty bude řeše-
no s odpovědným pracovníkem v rámci pravo-
moci zaměstnavatele.

Zastupitelstvo vzalo Zápis z  dílčího pře-
zkoumání hospodaření městyse K za období od 
1. 1. 2021 do 29. 9. 2021 a Příkaz o přestupku 
na vědomí.
* Rekonstrukce I. NP v čp. Kunvald 392, penzi-
on U Lípy – zadávací řízení.

Starosta uvedl, že zastupitelé měli mož-
nost se seznámit v předstihu v zaslaných pod-
kladech k  jednání zastupitelstva s  podklady 

psychologický účinek. V případě vymahatelnosti 
a finančního či bodového postihu neukázněných 
řidičů by bylo nutné uzavřít smluvní vztah např. 
s městskou policií.

Dále pan Pecháček požádal, zda by bylo 
možné hlášení místního rozhlasu přesunout 

do odpoledních hodin, neboť většina obyvatel 
je v zaměstnání mimo Kunvald, Starosta odpo-
věděl, že je to řešitelné a doba hlášení se může 
uzpůsobit.

Zastupitelstvo vzalo informace a  podněty, 
které zazněly v bodě Diskuse, na vědomí.
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Zadání zadávacího řízení na stavební úpravy vy-
hotovenými smluvní firmou RTS, a.s. k zadáva-
címu řízení – „Stavební úpravy objektu čp. 392“, 
a  to konkrétně s  Výzvou k  podání nabídky, 
Podmínkami pro zpracování nabídkové ceny, 
Čestným prohlášením dodavatele, Prokázáním 
splnění technické kvalifikace, Požadavky zada-
vatele na kvalifikaci dodavatele, Krycím listem 
nabídky a Návrhem smlouvy o dílo.

Dále opět vysvětlil, že je jedná mj. o vyřešení 
situace jídelního a stravovacího provozu MŠ a ZŠ 
s ohledem na nebezpečí uzavření ze strany hy-
gieny. Dále o  možnost závodního stravování 
a akce mimo provoz školní jídelny (oslavy, smu-
teční hostiny, atd.). Zařízení školní jídelny po-
stupně dosluhuje a rovněž prostorové uspořá-
dání je dle současných podmínek a nároků ne-
vyhovující (opakované požadavky kontrol hygi-
eny k odstranění nedostatků).

Ing. Rusz ve svém příspěvku opět zpochyb-
nil kvalitu projektu v souvislosti s vypsáním za-
dávacího řízení, dotázal se v jaké fázi je staveb-
ní povolení, domnívá se, že bude drahý provoz, 
nevíme, jaké budou daňové výnosy, upozornil 
na současnou energetickou krizi a  stoupající 
ceny elektrické energie. Ing. Rusz uvedl, že dle 
jeho názoru je špatně, že nebylo řešeno opláš-
tění budovy, neboť by se ušetřilo nejméně 50 % 
energie dle projektantů. 

Ing.  Jana Trejtnarová uvedla, že na zákla-
dě několika podstatných dotazů vyslovených 
na minulém zasedání zastupitelstva se dotá-
zala projektantů, odpověď zaslala neprodleně 
po obdržení všem zastupitelům a  rovněž po-
žádala o zaslání případných připomínek do ter-
mínu 27. 9. 2021. Uvedla, že Ing. Ruszovi byla 
úplná projektová dokumentace poskytnuta po 
ukončení zasedání minulého zastupitelstva 
tj. 9. 9. 2021, rovněž tak o několik dní později 
byla poskytnuta projektová dokumentace panu 
Janu Jindrovi. Uvedla, že nikdo za zastupitelů 
ani pan Jindra nevznesli do stanoveného ter-
mínu žádné připomínky k PD. Dne 13. 10. 2021 
byla doručena na úřad městyse a na její e-mai-
lovou adresu zpráva Ing. Rusze se žádostí o pře-
poslání vyjádření k jeho dotazům, které vznesl 
telefonicky dne 11. 10. 2021. Vyjádření na do-
tazy od projektantů bylo na e-mailovou adresu 
úřadu a Jany Trejtnarové doručeno v odpoled-
ních hodinách dne 14. 10. a bylo bezprostředně 
přeposláno Ing. Ruszovi. Jana Trejtnarová pře-
četla zastupitelům a přítomným doslovné znění 
textu odpovědi projektantů, ve kterém byly opa-
kovaně vysvětleny záležitosti týkající se vytá-
pění objektu a ke kterému byl přiložen výpočet 
tepelných ztrát, který byl rovněž okomentován. 

Projektanti konstatují, že s ohledem na skuteč-
nost, že bylo řešeno pouze I. NP zvolili typ čer-
padla tak, aby byla dostatečná rezerva i pro pří-
padné vytápění II. NP.

Starosta dále uvedl, že objekt byl zakoupen 
ve veřejném zájmu a domnívá se, že stravovací 
provoz školy s následnými možnostmi pro stra-
vování dalších občanů a veřejnosti je velmi dů-
ležitým veřejným zájmem. 

Paní Petra Zářecká uvedla, že chce reagovat 
jako matka dítěte, které se stravuje ve škole, aby 
byla záležitost řešena co nejrychleji je to možné.

V pokračující diskusi se vyslovili i další za-
stupitelé. Po diskusi přistoupilo zastupitel-
stvo k  hlasování o  Zadávací dokumentaci pro 
zjednodušené podlimitní řízení podle zákona 
č. 134/2016 Sb., o zadávání veřejných zakázek, 
ve znění pozdějších předpisů, pro veřejnou za-
kázku na stavební práce: Stavení úpravy objek-
tu čp. 392 Kunvald a 9 hlasy (všichni přítomní 
mimo Ing. Rusze, 1 hlas proti – Ing. Rusz), ji od-
souhlasilo.
* Obecně závazná vyhláška městyse Kunvald 
č. 2/2021, o místním poplatku za obecní sys-
tém odpadového hospodářství. 

Starosta městyse uvedl, že s  ohledem na 
nový zákon o odpadech musí obce novelizovat 
své poplatkové vyhlášky. Za současného sta-
vu doplácí městys téměř 400.000 Kč ročně do 
systému likvidace odpadů, je nezbytné zvážit 
rovněž změnu výše poplatku včetně změny pří-
padných osvobození a úlev z poplatku.

Dále uvedl, že návrh byl odeslán Odboru do-
zoru a  kontroly MV ČR, které provedlo někte-
ré drobné úpravy v textu vyhlášky, tak aby byla 
v souladu s právními předpisy.

Starosta městyse vysvětlil, že již od letoš-
ního roku změnou zákona o odpadech je stano-
vena hranice, za kterou může obec hradit sazbu 
500 Kč/t za uložení na skládku (ta byla dosud). 
Hranice je stanovena na množství 200  kg na 
jednoho obyvatele. Po překročení tohoto množ-
ství je sazba za uložení zvýšena na 800 Kč/t. 
Postupně se tato částka v následujících letech 
bude zvyšovat (900 Kč/t, 1.000 Kč/t…) a množ-
ství odpadu na občana za základní sazbu se na-
opak bude snižovat (190 kg/rok, 180 kg/rok…). 
Náklady pro obce za uložení na skládku se tedy 
budou nutně navyšovat, pokud nedojde ke sní-
žení celkového objemu směsného komunální-
ho dopadu a objemných odpadů (za tuny uklá-
dané na skládku). Obce jsou tedy nuceny pře-
hodnotit systém odpadového hospodářství 
s cílem snížení množství SKO a velkoobjemo-
vého odpadu.
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Zastupitelé měli možnost se s  návrhem 
textu vyhlášky seznámit v předstihu. Základní 
sazba na občana je zvýšena na 600,– Kč/ oso-
bu a rok.

Zastupitelstvo po dalším krátkém pro-
jednání odsouhlasilo 10 hlasy přítomných za-
stupitelů (všichni pro) návrh textu Obecně zá-
vazné vyhlášky městyse Kunvald č. 2/2021, 
o místním poplatku za obecní systém odpado-
vého hospodářství. Vyhláška bude vyvěšena 
po zákonem stanovenou dobu na úřední desce 
a poté vejde v platnost 1. 1. 2022.
* Zimní  údržba  komunikací  –  Operační  plán 
zimní údržby chodníků a místních komunika-
cí na zimní období 2021 – 2022.

Starosta uvedl, že před zahájením zimní-
ho období je nutno odsouhlasit zajištění rozsa-
hu zimní údržby komunikací, návrh plánu zim-
ní údržby chodníků a  komunikací pro letoš-
ní zimní sezónu vychází z  plánů předchozích 
let. Rovněž rozsah údržby byl ponechán stej-
ný. Uvedl, že na úřad městyse nebyly vzneseny 
žádné další požadavky týkající se zimní údržby.

Zastupitelstvo po dalším krátkém projed-
nání odsouhlasilo 10 hlasy přítomných zastu-
pitelů (všichni pro) Operační plán zimní údržby 
chodníků a místních komunikací na zimní ob-
dobí 2021–2022.
* Autobusová zastávka Kunvald Konzum – dol-
ní Kunvald.

Pan Roman Vagner uvedl, že po předchozím 
jednání zastupitelstva oslovil firmu Živa,a.s., 
která by byla schopna zastávku vyrobit, avšak 
opět zvýšila cenu. Jednal proto s  panem 
E. Štumpfem, který je ochoten, pokud si městys 
sežene potřebný materiál zastávku vyrobit dle 
rozkresu p. Jana Jindry s výjimkou oken a jejich 
osazení, v horizontu několika týdnů.

Dále pan Roman Vagner uvedl, že po jed-
náních se Správou a  údržbou silnic týkajících 
se propustku pod silnicí, na který navazuje pro-
pustek ve vlastnictví městyse a jejich předpo-
kládané rekonstrukci v horizontu 2 let bylo s pa-
nem E. Štumpfem dohodnuto, že zastávka bude 
konstrukčně postavena tak, aby bylo možno ji 
v  případě potřeby (výstavby propustků) beze-
škodně přemístit a později opět vrátit na mís-
to. Okna budou vyrobena v  zimních měsících 
a na jaře budou osazena. Okenní průhledy bu-
dou pro zimní období provizorně zabezpečeny. 

Zastupitelstvo po dalším krátkém projed-
nání odsouhlasilo 10 hlasy přítomných zastupi-
telů (všichni pro) řešení realizace čekárny navr-
žené panem Romanem Vagnerem. 

* Příslušenství k traktoru.
Pan Roman Vagner seznámil zastupitel-

stvo a  přítomné s  návrhem na pořízení rad-
lice na traktor a  sněhových řetězů, uvedl, že 
navrhuje zakoupit odporučenou radlici firmy 
Agrometall, s.r.o. Heřmanův Městec v  ceně 
89.540,– Kč včetně DPH a dále sněhové řetězy 
v ceně 18.000,– Kč.

Zastupitelstvo po dalším krátkém pro-
jednání odsouhlasilo 10 hlasy přítomných za-
stupitelů (všichni pro) nákup radlice firmy 
Agrometall,  s.r.o. a  doporučených sněhových 
řetězů k  traktoru zakoupenému městysem 
Kunvald. 
* Žádost  o  napojení  na  místní  komuni-
kaci – Bubnov.

Starosta městyse uvedl, že na Úřad městy-
se Kunvald byla doručena žádost manželů 
Zuzany Bubnové a Vladimíra Velebného o sou-
hlas s napojením na komunikaci p. p. č. 8619 
z důvodu stavby venkovského rodinného sídla.

Z tohoto důvodu žádá Úřad městyse Kunvald 
jako silniční správní úřad Městys Kunvald jako 
vlastníka pozemku p. č. 8619 – ostatní plocha, 
ostatní komunikace – veřejně přístupné účelo-
vé komunikace o  souhlas s  napojením z  poz. 
parcely 8527 a 8524.

Zastupitelstvo městyse Kunvald po pro-
jednání odsouhlasilo 10 hlasy přítomných za-
stupitelů (všichni pro) žádost Úřadu městy-
se Kunvald o souhlas s napojením na veřejnou 
účelovou komunikaci p. č. 8619, k. ú. Kunvald. 
* Žádost  o  poskytnutí  materiálu  na  opravu 
obecní cesty – Zaječiny.

Zastupitelstvo se seznámilo se žádostí 
Martínkových, Křivohlávkových a  dalších sou-
sedů za Zaječin o zajištění materiálu na opravu 
cesty ve vlastnictví městyse Kunvald, která je 
poškozena po přívalových deštích a kterou vyu-
žívají jako přístupovou ke svým nemovitostem. 
V žádosti uvádějí, že práce na opravě komuni-
kace si zajistí svépomocí.

Zastupitelstvo po krátkém projednání od-
souhlasilo 10 hlasy přítomných zastupitelů 
(všichni pro) poskytnutí potřebného materi-
álu žadatelům na opravu cesty ve vlastnictví 
městyse v Zaječinách. 
* Žádost  o  uložení  přípojky  kNN  –  p.  Jiřina 
Vymetálková.

Starosta seznámil zastupitelstvo se žá-
dostí paní Jiřiny Vymetálkové o  možnost ulo-
žení přípojky kNN k její nemovitosti do pozem-
ku p. č. 3275/1, který je ve vlastnictví městyse 
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Kunvald. Přípojku je nutno přeložit z  důvodu 
nevyhovujícího stavu stávající přípojky, která je 
vedena vrchním vedením.

Zastupitelstvo po krátkém projednání od-
souhlasilo 10 hlasy přítomných zastupitelů 
(všichni pro) žádost paní Jiřiny Vymetálkové 
o uložení přípojky kNN do pozemku p. č. 3275/1.
* Žádost  o  odkup  části  pozemku  –  paní 
MUDr. J. Šilarová.

Starosta uvedl, že paní MUDr. Jana Šilarová 
žádá o možnost odkoupení části p. p. č. 365/5 
dle orientačního zákresu, který je součástí žá-
dosti a se kterým se zastupitelé měli možnost 
seznámit. 

Zastupitelstvo vzalo žádost na vědomí, zá-
měr bude nejprve vyvěšen po zákonem stano-
venou dobu na Úřední desce a poté se k žádos-
ti zastupitelstvo vrátí na svém dalším zasedá-
ní a rozhodne.
* Žádost  sl.  Šlesingrové  o  řešení  sociálního 
zázemí v prostoru Salaše.

Zastupitelstvo se seznámilo se žádostí 
sl.  Denisy Šlesingrové o  řešení sociálního za-
řízení pro návštěvníky restaurace na Salaši. 
Slečna Šlesingrová doručila na úřad městyse 
Kunvald návrh úpravy vnitřních prostor (zmen-
šení skladu, vybudování sociálního zařízení), 
neboť za současného stavu nemůže mít v zimě 
provozovnu otevřenu.

K  návrhu byl přiložen rovněž rozpočet na 
úpravy, který činí cca 430.000,– Kč.

Sl. Šlesingrová ke svému návrhu uvedla, že 
hledá možnosti úspor při vybudování sociálního 
zařízení, které je umístěno na úkor skladových 
prostorů. Předložila rovněž předběžné e-mailové 
vyjádření pracovníka hygieny.

Pan Roman Vagner uvedl, že se byl v pro-
storu podívat a dle jeho názoru by se situace 
dala lépe vyřešit speciálním sanitačním kontej-
nerem, který je za tímto účelem stavěn. Získal 
nabídky tří firem, průměrná cena za takovýto 
kontejner, který by mohl být umístěn v  lokali-
tě stávajících nevyhovujících toalet, se pohybu-
je kolem 350 tis. Kč. Toto sociální zařízení by 
mohlo sloužit nezávisle i pro potřeby víceúče-
lového sportoviště.

Ing. Rusz uvedl, že se přiklání k návrhu sl. 
Šlesingrové a návrh se mu zdá v pořádku, není 
nutno akci brzdit kvůli formalitám, jakými jsou 
např. jméno projekční kanceláře a autorizova-
né osoby.

Ing.  Jana Trejtnarová uvedla, že předlože-
ná situace neřeší napojení na kanalizaci, což 
je podstatné a  k  uvedeným levnějším cestám, 
které zmiňovala slečna Šlesingrová uvedla, že 

investorem bude stále městys Kunvald a všech-
ny doklady musí splňovat podmínky požadované 
stavebním úřadem, předložený rozkres i  rozpo-
čet musí být opatřen jménem toho, kdo jej vypra-
coval a  potvrzeny autorizovanou osobou a  mít 
všechny náležitosti, včetně platného vyjádření 
hygieny. Jinak nelze akci zrealizovat. Navržený 
prostor toalet 100 cm × 90 cm je dle jejího názo-
ru malý a nepříliš komfortní. Osobně se přiklání 
k řešení navrhovanému p. Romanem Vagnerem, 
nicméně, pokud slečna Šlesingrová dodá potřeb-
né odpovídající a právoplatné podklady pro po-
dání ohlášení stavby, věří, že zastupitelé budou 
ochotni se sejít na pracovním setkání, nebo na 
mimořádném zasedání zastupitelstva. 

Zastupitelstvo vzalo všechny informace na 
vědomí.
* Smlouva  o  zřízení  věcného  břemene  – 
L. Knesplová.

Starosta městyse uvedl, že na základě uza-
vřené Smlouvy o  smlouvě budoucí o  zřízení 
věcného břemene a dokončené stavby přípoj-
ky kNN na pozemek st. 78 (Lucie Knesplová), 
žádá distribuční společnost ČEZ o  uzavření 
Smlouvy o zřízení věcného břemene. Smlouva 
o smlouvě budoucí byla zastupitelstvem schvá-
lena před započetím stavby.

Zastupitelstvo po krátkém projednání od-
souhlasilo 10 hlasy přítomných zastupitelů 
(všichni pro) Smlouvu o  zřízení věcného bře-
mene  – služebnosti IV-12_2017065/VB/2, 
Kunvald, 78, Knesplová – nové OM, Knn a pově-
řilo starostu jejím podpisem.
* Změna č. 2 Územního plánu Kunvald.

Starosta městyse uvedl, že žádost o  tuto 
změnu byla stavebníkům manželům Zuzaně 
Bubnové a  Vladimíru Velebnému  –  Bubnov. 
schválena, jednalo se o změnu funkčního vy-
užití území (dotčených pozemků) z  plochy 
rekreace do plochy bydlení v  rodinných do-
mech  –  venkovské. Důvodem pro změnu je 
stavba rodinného sídla. Změna byla dokonče-
na, je možno ji vydat. Pořízení změny hradí ža-
datel. O  odsouhlasení požádal odbor územ-
ního rozvoje a  plánování při městském úřa-
dě v Žamberku, který realizaci změny ÚP pro 
městys Kunvald zajišťuje.

Zastupitelstvo po krátkém projednání od-
souhlasilo 10 hlasy (všichni pro) změnu č. 2 
Územního plánu Kunvald.
* Různé  –  nabídka  české  logistické  společ-
nosti Zásilkovna na umístění výdejního boxu.

Zastupitelstvo se vrátilo k nabídce společ-
nosti Zásilkovna na umístění výdejního boxu. 
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Další zasedání Zastupitelstva Městyse Kunvald proběhnou  
ve čtvrtek dne 11. listopadu 2021  

a ve čtvrtek 9. 12. 2021 od 19 hod v sokolovně Kunvald.

Městys Kunvald informuje o vypsání finanční sbírky
Sbírka byla vypsána za účelem pomoci v tíživé životní situaci ve prospěch Magdaleny Furové.

Za tímto účelem byl zřízen u Komerční banky zvláštní bankovní účet číslo:
123-1107390227/0100.

Finanční sbírka je vypsána na období 2 let a po tuto dobu je možné na výše uvedený účet přispívat. 
Po ukončení sbírky budou finanční prostředky předány rodině Furových.

Policie ČR informuje a radí – pozor na lákavé 
nabídky podomních prodejců!

Podomní prodejci přicházejí stále s  nový-
mi praktikami. Většina z nich má škálu důvodů 
a příběhů, kterými se snaží získat vaši důvěru. 
Mnozí také moc dobře vědí, že v obcích a měs-
tech, kde je vyhláškou podomní prodej zakázán, 
se tímto jednáním dopouští protiprávního jedná-
ní. Ani to je od lehce nabitého zisku neodradí.

V současné době, kdy lze v médiích slyšíme 
o „energetické krizi“ a některé společnosti ozna-
mují konec, lze předpokládat i  zvýšený počet 
podomních prodejců nabízejících právě výhod-
né smlouvy na dodávky energií. Dalšími a čas-
tými praktikami jsou nabídky různých služeb na 
výměnu zámků, služby kominíka či servis oken. 
Pozor, lze se také setkat s lákavou nabídkou „lev-
ného“ zboží, které na první pohled vypadá jako 
originál, ale originálem není. 

Policie proto radí:
– Pamatujte, nikdy vám nedá nikdo nic za-

darmo.
– Nedůvěřujte cizím lidem a nikoho takového 

nepouštějte do svého bytu, obzvlášť v přípa-
dech, kdy cizí osoba chce rozměnit bankov-
ky, nebo se domáhá pitné vody.

– Buďte obezřetní, opatrní a informace si pro-
věřujte.

– Nedovolte, aby na vás kdokoli činil nátlak 
a nutil vás k okamžitému rozhodnutí.

– Nikdy neplaťte za nabízené zboží předem 
v hotovosti, bez sepsané smlouvy o koupi či 
prodeji.

– Nesdělujte své osobní údaje a prodejce žá-
dejte o kontakt, který si klidně hned vyzkou-
šejte a ověřte.

– Nepodepisujte nic bez rozmyslu, pokud mů-
žete, kontaktujte ihned členy rodiny nebo si 
nechte čas na rozmyšlenou.

– V případě, že jste byli podvedeni, nebojte se 
obrátit na policii.

V neposlední řadě nepodléhejte vidině rych-
lého zbohatnutí, výhodné koupě či dokonce vý-
hry. V naprosté většině těchto případů se jedná 
o podvod.

kpt. Mgr. Jiří Tesař 
koordinátor prevence

Jana Trejtnarová uvedla, že návrh občanů, kte-
rý padl na minulém zasedání zastupitelstva je 
dobře akceptovatelný. Navrhuje tedy, aby box 
byl umístěn na parkovišti u dolního Konzumu 
vedle informační tabule městyse Kunvald. 
Místo je příjezdné a dostupné pro všechny ob-
čany.

Zastupitelstvo odsouhlasilo 10 hlasy pří-
tomných zastupitelů (všichni pro) návrh Jany 

Trejtnarové na umístění výdejního boxu společ-
nosti Zásilkovna.
* Diskuse

Paní Petra zářecká poděkovala všem za-
stupitelům i  dobrovolníkům z  řad občanů za 
pomoc při zajištění setkání seniorů, které se 
konalo dne 3. 10. 2021. 

Zastupitelstvo vzalo vystoupení paní Petry 
Zářecké na vědomí.
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VÝSLEDKY VOLEB DO POSLANECKÉ SNĚMOVNY Parlamentu ČR
8.–9. 10. 2021

volební okrsek Kunvald
Počet osob zapsaných do seznamu voličů 764
Počet voličů, kterým byly vydány úřední obálky 546
Počet odevzdaných úředních obálek 546
Počet platných hlasů 542
Volební účast v % 71,47

číslo 
strany Volební strana počet 

hlasů
pořadí 

v okrsku
13 Spolu ODS KDU-ČSL TOP09 194 1
20 ANO 2011 94 2
17 Piráti a Starostové 87 3
4 SPD 33 4
5 ČSSD 31 5
12 Přísaha 30 6
8 Trikolora Svobodní Soukromníci 27 7
18 KSČM 23 8
1 Strana zelených 8 9
3 Volný blok 8 9

21 Otevřeme Česko 6 10
15 Urza.cz 1 11
2 Švýcarská demokracie 0 x
7 Aliance národních sil 0 x
9 Aliance pro budoucnost 0 x
10 Hnutí Prameny 0 x
16 Koruna Česká 0 x
22 Moravané 0 x
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Kunvaldští senioři se po dvou 
letech opět setkali v sokolovně

Bylo první říjnové nedělní odpoledne. Od so-
botního včera byl nachystaný sál, mezi zastupi-
teli, kteří se na přípravách podíleli, byla znatelná 
mírná nervozita, zda a kolik lidí v této trochu po-
divné době na setkání a vystoupení Kapesní ka-
pely Kapka pana Šimáčka z Chocně přijde. Zda 
bude dostatek občerstvení, zda příliš nezbyde…
Opravdu moc mile nás překvapilo, že byl téměř 
plný sál. 

Vše bylo snad tentokráte trochu skromnější, 
než bývalo zvykem, ale věříme, že společné se-
tkání potěšilo právě tak, jak mělo. Pravda, chy-
běly nám všem děti, které vždy odpoledne do-
kázaly rozsvítit, ale které za sebou měly neleh-
ký rok distanční výuky a společné nacvičování 
programu pro babičky a dědečky prostě nebylo 
možné.

Nechyběla však návštěva a slova pana se-
nátora Ing. Petra Šilara, čehož si velmi vážíme, 
neboť víme, jak je zaneprázdněn, a samozřejmě 
také slova pana starosty městyse Ing.  Josefa 
Paďoura, jež oba naše zdatná moderátorka 
Marta Gregušová mohla přivítat na podiu. 

A přivítala zde také pana emeritního ředitele 
Jakubce, který vyprávěl nejen o svých knihách, 
ale tak trochu i tom, co jej k psaní přivedlo. Je 

dobré zaznamenávat své vzpomínky, zkušenos-
ti, zážitky, a ještě lepší je, dělit se o ně s ostatní-
mi, kteří chtějí naslouchat a vědět,

Kapesní kapela Kapka odkrajovala svými 
písničkami odpolední čas velmi rychle a  snad 
i pro všechny přítomné příjemně. 

Děkujeme všem našim seniorům, kteří moh-
li přijít a přišli, také děkujeme všem kolegům za-
stupitelům a všem dalším ochotným občanům, 
kteří přišli pomoci po oba dny, zkrátka všem, 
kteří přiložili pomocnou ruku a nelitovali času. 

Tak tedy za rok snad zase na viděnou s Vámi 
se všemi!

Petra Zářecká, Jana Trejtnarová 

Prožíváme nyní podzimní období, některé 
dny jsou smutné, deštivé, jiné slunečné, krásně 
barevné. A právě v těchto dnech nás to láká do 
přírody, i když zanecháme doma něco nehotové. 
Možná si někteří z vás už všimli nových laviček.

Když před časem napadlo „dolňáky“, že by 
bylo milé posedět se sousedy či přáteli na mís-
tech s  pěknými výhledy, zkusila parta nadšen-
ců v čele s Monikou Jindrovou hledat možnos-
ti spolufinancování. Přihlásila se do programu 
Živá komunita, který je finančně podporován 
Českou spořitelnou a Nadací Via. Díky pečlivé-
mu vypracování byl jejich projekt „Laviček přá-
telství“ vybrán jako vítězný, a proto grant na rea-
lizaci putoval do Kunvaldu. 

Lavičky jsou nainstalované zatím tři. První 
byla umístěna při cestě na Kněžství. Další 
dvě byly slavnostně odhaleny v  sobotu 18. 9. 
u Božích muk na Zmrzlíku a na cestě od Bratrské 

lípy na Stezka za Křenovými. Měla by přibýt ješ-
tě jedna. Lavičky jsou vyrobené kvalitně a este-
ticky zapadají do okolní krajiny.

Lavička u Bratrské lípy je věnována památ-
ce mého manžela Gusty, který zemřel právě před 
rokem. Památné místo symbolicky připomíná, 
že se Gusta snažil oživit myšlenku Jednoty bra-
trské, která mu byla blízká. Jsem ráda, že spolu 
s rodinou můžeme pokračovat dál a historii naší 
obce předávat nejen turistům, ale především 
dalším generacím našich občanů. S takovou his-
torií, jakou má náš Kunvald, se může pochlubit 
málokterá obec. Děkuji tímto všem dobrovolní-
kům, kteří se podíleli na tomto projektu. Naše ro-
dina si velice váží toho, že vzpomínka na Gustu 
bude stále živá.

Ať lavičky slouží k přátelskému posezení ne-
jen Kunvalákům, ale i náhodným turistům.

Marie Ruszová

Milí Kunvaláci.

Stále se něco děje...!

Kapesní kapela Kapka pana Šimáčka z Chocně
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Rozhovory Poledníku

Rozhovor se starostou Sokola Kunvald
S  panem Edou Štumpfem jsem se chystala 

udělat rozhovor už delší dobu. Není však vůbec 
jednoduché ho dohonit. Buď je na startovní čáře 
nějakého závodu, nebo v jeho organizačním týmu, 
nebo obojí dohromady. K tomu trénuje mladé flor-
balisty, opravuje kunvaldskou Sokolovnu a je toho 
ještě mnohem víc.

Edo, pojďme nejprve ke Tvé medaili. Dovezl 
sis ji toto září ze závodu na Kuksu. Poděl se 
s námi o dojmy.

Myslím si, že to byla spíš náhoda, díky tomu, 
že tam byli spíš úplní hobíci. Vzhledem k tomu, že 
díky COVIDU bylo z jara přesunuto mnoho závodů 
na podzim, tak je obrovský přetlak závodů a závod-
níci jsou na nich velmi rozptýleni. Já do osobně se 
pro tento závod rozhodl v podstatě týden dopředu, 
jen proto, že jsem si chtěl po několika letech zku-
sit nějaký delší závod a chtěl se podívat někam, 
kde to neznám. Jen jsem si nějak pořádně nena-
četl trasu, takže jsem až v průběhu závodu zjistil, 
že většina závodu vede po lesních cestách a stez-
kách a zhruba jen 5 kilometrů z půlmaratonu vedlo 
po zpevněných cestách nebo asfaltu. Jediné štěs-
tí bylo, že bylo sucho, protože jsem vyrazil v silnič-
ních botách. Byl to doslova terénní kros po lesích, 
kde jsme nepotkali ani živáčka. Ale musím přiznat, 
že mě celkově druhé místo potěšilo a čas nebyl zas 
tak špatný, Ale Báru Novákovou bych nepředběhl, 
kdyby tam byla, ta je trošku někde jinde a strašně ji 
obdivuji a smekám před ní.

Jak vypadá Tvá příprava na závody? Kolikrát 
v týdnu trénuješ?

Po dvouleté pouze, kdy jsem prakticky netré-
noval jsem začal opět běhat vloni před vánocemi. 
Jediný čas, kdy se mohu věnovat tréninku je před 
odjezdem do práce, takže vybíhám kolem páté ran-
ní, kdy si chodím zaběhat zhruba na hodinu v pod-
statě každý den. Plus nějaký delší běh o víkendu, 
nebo kolo, ale to minimálně, a když už, tak větši-
nou ve vozíku za kolem vezu syna, a to je taky pěk-
ná dřina.

Krom fyzičky nějak řešíš i jídelníček? Co vů-
bec rád jíš a čeho se vždycky zaručeně přejíš?

Jídelníček vůbec neřeším, protože jsem stá-
le na cestách, tak se většinou stravuji po restaura-
cích nebo se odbydu nějakým pečivem v autě. Rád 

mám lečo, mamčinu svíčkovou a ovocné knedlíky. 
A čeho se přejím? Většinou čokolády nebo naopak 
brambůrky, jsem na tak trochu p…e. Prostě předpi-
sový jídelníček sportovce:)

Kunvaldský železný muž je nedílnou součástí 
léta pro mnoho sportovců. Letos se konal už jeho 
dvacátý ročník. Zavzpomínej prosím na počátky 
tohoto závodu ze své pozice organizátora a sou-
časně závodníka.

Díky tomuto závodu jsem vlastně začal spor-
tovat, protože do té doby jsem si maximálně zašel 
zahrát volejbal. Prvního ročníku, který zorganizo-
val Sokol Kunvald, jak jsme psali o historii tohoto 
závodu červencovém čísle Poledníku, jsem se zú-
častnil jen jako závodník a byl to vůbec můj první 
nějaký závod v životě, když tedy nepočítám závo-
dy ve školním věku.

Protože mě triatlon začal bavit, začal jsem ob-
jíždět podobné závody po okolí a začal jsem oku-
kovat, jak se takové závody organizují. Od druhé-
ho ročníku jsem se včlenil do organizačního týmu, 
kde jsem postupně určen jako hlavní organizátor. 
Začínali jsem opravdu bez jakékoliv znalosti, jak se 
takový závod organizuje, a v současné době se dá 
říci, že jsme jeden z nejlépe hodnocených závodů 
v širokém okolí, co se týká servisu pro účastníky.

Myslím si, že závod a  jeho organizaci máme 
vychytanou za ta léta do posledního detailu. 
Jediné, co nás dost limituje, ale nejde s  tím nic 
udělat je to, že nemáme žádnou větší plochu na 
plavání v koupališti - dost lidí to odrazuje, protože 
je opravdu hodně kontaktní a tvrdé. Počet startují-
cích se ustálil někde kolem 100 závodníků. Někdo 
říká, že ze začátku jezdilo více lidí tímto sportem 
nepolíbených a že ho se nezúčastní, protože tu jez-
dí „závoďáci“, ale co si tak pamatuji tak dá se říct, 
že tento poměr stále podobný. Už prvního ročníku 
se zúčastnilo hodně závodníků, kteří se triatlonu 
věnovali, protože přijeli ze závodů z Králík, které se 
konaly dopoledne. Proto si myslím, že je to závod, 
který si může zkusit opravdu každý, a dá se ujet i na 
skládačce, jak letos dokázal Pavel Krejsa, všichni 
to totiž děláme pro to pivo v cíli.

No a pozice závodníka? Po půl dnu příprav zá-
zemí samotného závodu, jsem se zatím, až na je-
den ročník, vždy vrhnul ještě do vody a  zúčast-
nil se závodu a  po zhruba hodině jeho trvání se 
vždy rychle převléknu a  zase vklouznu do role 
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organizátora. Takže je to takové chvilkové vydech-
nutí z pozice organizátora a zároveň odměna za to, 
že se závod uspořádá. Jediné, co mi trochu chybí 
je to, aby kunvaláci vylezli ze svých příbytků a pod-
pořili závodníky na trati svými hlasivkami, to byla 
naprostá bomba.

V úvodu jsem zmínila, že krom sportovních 
akcí organizuješ i opravy Sokolovny. To vše chce 
lidi s velkým nasazením a elánem. Kdo Ti s tím 
vším pomáhá?

Pomáhá mi s tím výbor Sokola a mladší čle-
nové naší jednoty plus ještě dva až tři nečlenové. 
Většinou je to mužská a řemeslná práce, a protože 
v Sokole převažují ženy a děti, tak už si spíše musí-
me na práce zjednávat odborné firmy a my ostatní 
děláme spíše přípravné, pomocné a úklidové prá-
ce. I tak to jsou stovky odpracovaných hodin roč-
ně. Za což bych chtěl všem moc poděkovat. To, co 
se bude dělat posledních 10–12 let vymýšlím spíše 
já, před tím to byl zase Jan Kalous st.. Bohužel ne-
máme dostatek finančních prostředků, ale kdo je 
má, takže práce rozhodně nejdou tak, jak bychom 
chtěli a většinu peněz získáváme z různých grantů 
a dotací (zatím se skrývají desítky hodin papírová-
ní) a od Městyse Kunvald, za což bych chtěl moc 
zastupitelům poděkovat. Letos v  říjnu například 
dojde k výměně oken v zadním traktu Sokolovny, 
a to nás bude stát přes 350 000 kč. A pomalu za-
čínáme připravovat projekt na rekonstrukci topení 
a podlahy sálu.

Příští rok oslaví Sokolovna krásných 100 let 
od svého otevření. Jak se na toto výročí chystáte?

Připravujeme program, který se bude ko-
nat 4. 6. 2022. Což shodou okolností bude právě 
na den přesně 100 let co se konalo její slavnost-
ní otevření. Na programu bude slavnostní průvod 
a večerní zábava, ale další body programu se tepr-
ve připravují. Současně by pro připomínku tohoto 
výročí měl znovu zahájit činnost divadelní soubor 
a odehrát divadelní představení, které se bude ko-
nat v průběhu zimy.

Teď se zeptám jako rodič dítěte, které k Tobě 
chodí na florbalový kroužek. Jak vidíš fyzickou 
průpravu dnešní mládeže?

No, jak bych to řekl kulantně, doby, kdy tělo-
cvik byl jeden z  nejoblíbenějších předmětů jsou 
už dávno pryč. A doby, kdy byl na kunvaldské ško-
le učitel, který by opravdu učil tělocvik také, napo-
sledy to byla slečna, jejíž jméno jsem bohužel za-
pomněl (jestli ho výš tak ho sem dopiš) a Zdena 
Jurčanová.

Děti pomalu neumí udělat ani kotoul, doskočiš-
tě na hřišti se změnilo jen v běžné pískoviště, atd.. 
A proto jsem vděčný, že Dana Jirešová ve školce 

a Irena Vágnerová vedou děti k základům lyžování, 
které bylo kdysi hlavním sportem v Kunvaldě. Ale 
třeba se to zase změní k lepšímu.

Florbalový kroužek, který jsi v Kunvaldě za-
ložil už v roce 2009, je velmi oblíbený. Naplňuje 
Tě práce s dětmi? Kdo Ti s tímto kroužkem ješ-
tě pomáhá?

Jsem rád, že v posledních letech navštěvuje 
náš oddíl téměř 1/3 místních dětí ze základní ško-
ly, což je velice motivující a dá se říci, že mě i na-
plňuje. Zejména mě baví sledovat jak se z malých 
„nemotorů“ postupně stávají opravdu slušní hráči 
a sportovci, a to většinou platí u těch, u kterých by 
to opravdu ze začátku nikdo neřekl. A to mě baví 
nejvíce. Bohužel se oddílu nemohu věnovat více 
protože již několik let dojíždím do Kunvaldu jen ve 
středu na tréninky a na víkendy, protože jinak byd-
lím v Pardubicích. A proto jsem rád, že jsem si ze 
svých prvních žáků, které jsem začínal trénovat, 
vychoval své následovníky a spolutrenéry, Martina 
Fogla a  Martina Kavku, kterému to opravdu jde 
a děti jsou z něj nadšené. Občas ještě pomohou 
Petr Kavka a Vojta Flekr.

Jsem rád, že se v současné době zase začínají 
scházet ti straší, kteří naším oddílem prošli a cho-
dí si v týdnu zahrát. Je škoda, že jsme jediný spor-
tovní oddíl ve vesnici, který pracuje s mládeží, když 
tedy neberu hasičský sport. Bylo by skvělé, kdyby 
se našel ještě někdo, kdo by vedl nějaký jiný spor-
tovní oddíl.

Tento rozhovor vzniká v období, kdy se při-
pravuje tradiční podzimní závod Sokolský půlma-
raton, jehož součástí je i závod Koloběžek. O koli-
káté ročníky letos jde a uvidíme Tě také na startu?

Půlmaraton se letos běží po osmé a koloběžky 
pojedou po čtvrté. Díky Martinovi Mihulkovi, který 
vede koloběžkový oddíl, se náš závod dostal mezi 
elitní závody v koloběhu a přijede celá česká špič-
ka, tak jsem sám zvědavý, jak pofrčí. A jestli budu 
na startu se uvidí podle to kolik se mi podaří sehnat 
dobrovolníků na pořádání nebo zda se budu muset 
být někde na trati jako pořadatel.

Každý ví, že v zimě je Tvým oblíbeným spor-
tem hokej, konkrétně Slámožrouti Kunvald. 
Jaké je složení týmu a kdo vymyslel ten nápadi-
tý název?

NA tuhle otázku bude odpověď v jiném člán-
ku poledníku

Edo, díky za tvůj čas a přeji mnoho sil, elánu 
a hlavně zdraví.

Marta Gregušová
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Okénko farnosti

Dobré zprávy

Milí spoluobčané, sousedé, kamarádi.
Jako už tradičně, i o letošním adventu se před naším domem č. p. 234 na dolním Kunvaldu rozzá-

ří betlém, který zde už od roku 2013 stavíme s našimi přáteli. 
Před dvěma lety jsme tuto podívanou rozšířili o košík s balíčky pro malé diváky a velmi mile nás 

překvapilo, že se zde začaly objevovat i nové balíčky od neznámých dárců. 
Chceme vás ujistit, že dárečky, které nebyly rozebrány, se neztratily a budou opět vloženy do koší-

ku a doplněny dalšími. Všechny vás tímto srdečně zveme k návštěvě i v letošním roce a uvítáme, po-
kud se opět najdou i noví dárci, aby žádný malý divák neodešel od betlému s prázdnou.

S přáním krásného prožití adventu, 
Jura a Alena 

Vlastivědné info o okolí
(Pro aktivity klientů)
Socha Jana Nepomuckého v Bartošovicích

Další socha světce v  Bartošovocích se na-
chází ve středu obce u parkoviště Obecního úřa-
du. Je bez jakéhokoli nápisu, na čelní straně nese 
vročení 1751. Stejného stáří byl i kamenný klenu-
tý most, na kterém socha stála. Most jako jediný 
v obci přežil po několik stavení mnoho povodní 
a jiných katastrof. 

V rámci rekonstrukce silnice začátkem deva-
desátých let 20. století byl zbytečně odstraněn. 
Silnice a nový most vedou jinou trasou, a ten pů-
vodní měl po opravě sloužit pro pěší a pro výjez-
dy hasičů. Ale úřední šiml zařehtal. Socha byla 
rozebrána a  v  rámci stavebních prací odvezena 
k  restaurování. Stavební firma byla zprivatizová-
na a socha se nevracela. 

Trvalo delší dobu, než se podařilo ji vypát-
rat, sochaři provádějící restaurování ani nevědě-
li, kam patří. Nyní stojí jen kousek od původního 
místa. V nedávné době byl při vichřici padajícím 
stromem poškozen podstavec, socha však na-
štěstí přežila.

Jan Nepomucký na Vrchní Orlici
Cestou z Vrchní Orlice na Hadinec kousek od 

hlavní silnice stojí pod mohutnou lípou. Lípy tam 
byly původně dvě, po každé straně jedna. Lípa vle-
vo od sochy byla již vetchá a počátkem osmdesá-
tých let spadla. 

Sochu jen mírně poškodila, jen podstavec je 
trochu posunut ze své osy proti základu. Na čelní 
straně podstavce je znázorněn zářící jazyk (zpo-
vědní tajemství), na levé straně sv. Anna patron-
ka Orlických hor. Na pravé straně podstavce vý-
tvarně provedená písmena IHS, církevní symbol. 
Zadní strana nese údaje o  opravách z  různých 
dob A.T. 1823. Dále Aug.Finger.1880.R.1916. Na 
plintusu sochy je historickým, již málo znatelným 
písmem podepsán autor I. Hermann, stejně jako 
u jiné sochy přenesené v minulosti do Bartošovic. 
Světec má kolem hlavy aureolu s pěti hvězdička-
mi, netradičně provedenými. Toto je silně zkoro-
dováno. 

Chybí křížek, který světec držel v  náručí. 
Socha by si zasloužila důkladnou opravu.
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Posvícení kostela sv. JiříMisijní neděle – Misijní jednohubky

Chystá se Tříkrálová sbírka

Den vysvěcení našeho kostela je každoroč-
ně slaven s  velkou úctou. Vážíme si toho, že 
zde naši předkové postavili tento krásný chrám, 
v němž se můžeme scházet ke chvále Boží. 

S tímto dnem se pojí i dožínky a poděkování 
za úrodu. V loňském roce nám tuto slavnost pře-
kazila pandemie, ale letos už bylo vše jako dřív. 
Bohoslužba mohla být tedy slavena v plném roz-
sahu a během ní byla v obětním průvodu nesena 
úroda i posvícenské koláče.

M. Gregušová

Celosvětový den misií je papežem pevně 
ustanoven na předposlední říjnovou neděli. Tato 
neděle má velký význam nejen pro všechny věří-
cí, ale především pro děti z Misijních klubek. 

To naše kunvaldské klubko chystá každoroč-
ně na tento den akci s názvem Misijní jednohub-
ky. Jde nejen o dětmi vyrobené jednohubky, kte-
ré jsou po mši sv. nabízeny věřícím k občerstve-
ní, ale především o  prezentaci knih s  křesťan-
skou tématikou.

Letos jsme lidem představili životopis 
sv. Terezie z Liseux ve dvou provedeních. Tyto 
knihy jsou k zapůjčení v našem kostele.

Marta Gregušová V těchto měsících se začíná připravovat tra-
diční Tříkrálová sbírka, proto prosíme zájemce 
o doprovod skupinek dětí, aby se hlásili na tele-
fonním čísle 737 762 176. Doufáme, že se bude 
sbírka konat bez omezení a  Covid jí už nepře-
kazí.

Marta Gregušová

Společenská rubrika

Rády bychom touto cestou poděkovaly své, dnes již bývalé, kolegyni paní Haně Michaličkové za 
léta, která jsme měly možnost po jejím boku strávit ve školní jídelně, kam nastoupila před neuvěřitel-
nými více jak čtyřiceti lety. Děkujeme jí za skvěle odvedenou práci, kolegiální přístup a zejména lid-
ský osobní přístup.

Při příležitost odchodu do důchodu jí přejeme hlavně pevné zdraví, radost a spokojenost v osob-
ním životě.

Helena a Martina

Zelený sloupek

Nový zákon o odpadech – aneb ve zkratce, co nás čeká a nemine…

Poděkování

Od 1. ledna 2021 vstoupil v platnost nový 
zákon o odpadech, který stanovuje obcím vý-
razně přísnější podmínky pro třídění odpadů. 

Jednou z největších změn je posunutí kon-
ce skládkování (tzn. ukládání směsného odpa-
du na skládky) odpadu na rok 2030. 

Postupně se však budou navyšovat poplat-
ky za skládkování. Dosud obce platily za ulo-
žení tuny odpadu svých občanů na skládku 
500  Kč. V  letošním roce je částka povýšena 

již na 800 Kč/t, v roce následujícím to bude již 
900  Kč/t a  poplatek bude postupně narůstat 
až do roku 2029 (kdy by měla výše poplatku 
dosáhnout částky 1.850 Kč/t).

Obce mají stanoven váhový limit na obča-
na a  rok, do kterého je možno uplatnit sníže-
nou sazbu – tato snížená sazba činí 500 Kč/t. 
Pro rok 2021 je toto množství tedy stanove-
no maximálně do výše 200 kg na občana/rok. 
Za množství, které bude nad tento limit, obec 
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Slámožrouti hrají již dvacet let
Do zimy 1995-1996 chodili všichni klu-

ci a  chlapi plácat hokej buď na koupaliště 
nebo na některý z rybníčků po Kunvaldě. Tuto 
zimu však poprvé udělal led na kurtu na stat-
ku u sv. Jána Jarda Zářecký. Velikou výhodou 
bylo večerní osvětlení, které sice nebylo doko-
nalé, ale všem plně dostačovalo. Od té doby 
se po večerech scházelo hodně příznivců kusu 
tvrdé gumy a zahnutých klacků a začalo svá-
dět nelítostné boje. Některým to však postup-
ně přestalo stačit a  začali jezdit na stadiony 
s  umělým ledem. A  v  tu dobu začíná poma-
lounku polehounku vznikat zárodek budoucí-
ho mužstva. Mezi tyto nadšence patřili: Jarda 
Zářecký, Eda Fogl, Jirka Fajgl, Jirka Dušek, Olin 
Krejsa, Lukáš Friml a  jako poslední se přidal 
Eda Štumpf. To už se píše rok 2001. A vlast-
ně po každé, když jsme vstoupili do šatny, tak 
se ozvalo „Nazdar Slámožrouti.“ A proč zrov-
na Slámožrouti? Takhle začali říkat žamberš-
tí hokejisté Jardovi Zářeckému, nejspíš proto-
že je soukromý zemědělec, a tak se to přenes-
lo i na nás.

Někdy k  podzimu 2001 přišel Jarda 
Zářecký s myšlenkou, že bychom mohli zkusit 
zahrát si turnaj v Ústí nad Orlicí. Po chvíli váhá-
ní jsme souhlasili. První, co nás čekalo bylo se-
stavení družstva, chtěli jsme, aby většinu muž-
stva tvořili kunvaláky nebo lidé co mají něco 
společného s  Kunvaldem, to platí dodnes. 
Jediní nekunvaláci vždy byli brankáři. A to do-
padlo následovně: brankář  –  Tomáš Blažek, 
hráči v  poli: Jarda Zářecký, Honza Zářecký, 
Eda Fogl, Lukáš Friml, Jirka Fajgl, Eda Štumpf, 
Martin Bříza, Jirka Dušek.

K  našemu prvnímu zápasu ve 3. ročníku 
Computer shop cupu, jsme nastoupili v sobo-
tu 24. listopadu od 22:00 proti Ants Knapovec 
v  následující sestavě, která byla velice neob-
vyklá (důvod už si nepamatuji): v  brance na-
stoupil na jediný zápas Miroslav Beneš, dru-
hý hráč, který za nás nastoupil jen jednou 
byl Miloš Kořínek, dále hráli Jirka Fajgl, Eda 
Štumpf, Lukáš Friml, Honza Zářecký a  Jirka 
Dušek. Výsledek zápasu byl smírný 1:1 a náš 
první gól dal Lukáš Friml. Tímto zápasem 

Sport

zaplatí 800,– Kč/ tunu. Váhový limit stanovený 
na občana se bude, oproti zvyšujícímu se po-
platku za uložení, naopak postupně snižovat. 
V roce 2029 by tento limit měl být pouze 120 
kg na občana/rok. Po překročení stanoveného 
váhového limitu bude obci účtována zvýšená 
sazba poplatku. 

Názorně  –  za 120 kg směsného komu-
nálního odpadu zaplatíme za uložení část-
ku 500,– Kč/tunu, tj. 60 Kč, za dalších 80 kg 
směsného komunálního odpadu zaplatíme ni-
koli dalších 40,– Kč, ale již 146 Kč.

Tímto zákonným opatřením roste tlak na 
obce ke zvýšení procenta tříděných odpa-
dů. Pokud bude obec – lépe řečeno její obča-
né – nehospodárně třídit, vše se prodraží, a to 
bohužel všem.

Řešení problému odpadů začíná předchá-
zením jejich vzniku. 

Všichni, kteří chtějí třídit odpad ze svých 
domácností, mohou dosáhnout opětovného 
využití jen v  případě, že bude v  obcích zave-
deno vše potřebné pro sběr tříděného odpadu. 

A současně – obce mohou předávat ke zpět-
nému využití stále větší část odpadu jen v pří-
padě, když budou domácnosti svůj odpad peč-
livě třídit. 

Ekologické a  hospodárné nakládání s  od-
pady je běh na velmi dlouhou trať. Vyžaduje 
zkušenosti a dobrého obchodního partnera na 
odpadové hospodářství. 

Záleží na nás všech, aby na skládce konči-
lo méně odpadů a více směřovalo mimo sklád-
ku (tříděním a  energetickým využitím). V  ko-
nečném důsledku pak šetříme i svoje peníze.

Každý rok shrnujeme a  hodnotíme na 
stránkách tohoto periodika hospodaření s od-
pady v uplynulém roce, každým rokem se sna-
žíme zlepšit možnosti pro sběr tříděných od-
padů, ať již to jsou nově šedé kontejnery na ple-
chovky, nebo na použité rostlinné oleje. Svoz 
dům od domu také velmi pomáhá. 

Tak tedy po novém roce zjistíme a uvidí-
me – váhovou i finanční bilanci roku letošního.

Úřad městyse Kunvald
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nastala naše hokejová anabáze, která pokra-
čuje dosud.

V  naší první sezóně jsme se vlastně učili 
hokej hrát, takže jsme nikdo neočekávali žád-
ný valný výsledek. A výsledek byl přesně pod-
le očekávání skončili jsme devátí z celkových 
dvanácti mužstev.

Na první zápasy jsme jezdili zcela sami 
bez jakýchkoli fanoušků. No nebylo divu nikdo 
o tom v podstatě nevěděl. Prvním fanouškem 
někdy v první třetině turnaje byl Jarda Tobiška 
junior. Pak se objevily i první plakáty, které in-
formovali o tom kdy hrajeme a fanoušci se za-
čali postupně množit. Sice jich nebylo moc, ale 
dělali dobrou kulisu. 

V  prvních letech se nám brankáři trochu 
střídali, ale nakonec se nám ustálila dvojice 
Tomáš Blažek a Luboš Martinec. Postupně do 
družstva přibývají další hráči Eda Fogl, Martin 
Bříza, Aleš Lauterbach, Olda Krejsa, Ondra 
Müller, Jarda Flekr, Tomáš Fogl. Na několik let 
byla tato sestava dá se říct neměnná. V  Ústí 
se hrálo na menším hřišti ve čtyřech hráčích 
+ brankář na 3×10 minut čistého času. 

V Ústí nad Orlicí jsme odehráli celkem 11 
ročníků turnaje. Postupně jsem se zlepšovali 
až jsme se téměř vyrovnali i těm nejlepším cel-
kům. Naším nejlepším umístěním bylo celko-
vě 6. místo. Naše zápasy si našli cestu naši fa-
noušci a nebylo výjimkou, že jich přijelo i přes 
padesát a  vždy vytvářeli skvělou atmosféru, 
která nás hnali vždy dopředu.

V  roce 2010 byl otevřena ledová plo-
cha v Žamberku, a i zde byl zorganizován tur-
naj pod názvem O žambereckou orlici. V  ten-
to rok jsme tedy současně hráli jak v Ústí, tak 
v Žamberku. Žamberecký turnaj jsme nakonec 
vyhráli.

Od sezóny 2011/2012 jsme hráli již jen 
v  Žamberku. Jelikož zde je ploch o  normál-
ních rozměrech a hraje se klasicky na 60 mi-
nut, bylo jasné, že se musí naše soupiska po-
stupně rozšířit. Přibili tedy Petři Kavkové, 
Martin Kavka, Martin Fogl, Jirka Smrček, Adam 
Suchomel, Michal Macháček, Pavel Šlesinger, 
Petr Nosál a do gólmanské výstroje se ustro-
jil a začal předvádět skvělé výkony Míra Křen. 

Na turnaji v  Žamberku jsme vždy patři-
li mezi favority, ale už se nám vítězství nepo-
dařilo obhájit. Pravidelně jsem se však umis-
ťovali na stupních vítězů. Žamberecký turnaj 
byl vždy nevyzpytatelný díky tomu, že ledová 
plocha, jak jistě všichni vědí není krytá, proto 
jsme mnohokrát hráli v dešti, sněhové vánici, 
na rozbředlém ledu nebo v třeskutých mrazech 
a mnohokrát došlo ke zrušení zápasů pro ne-
vyhovující klimatické podmínky. Což nás doce-
la štvalo. 

Proto padlo rozhodnutí hrát turnaj na kry-
tém stadionu. Nakonec vyhrál turnaj na zim-
ním stadionu v  Lanškrouně, kde nastupuje-
me od sezóny 2017/2018, ale současně hra-
jeme i  turnaj v  Žamberku. V  Lanškrouně hra-
je 40 týmů. A  tak je tu obrovská konkurence, 
aby se dal turnaj vůbec odehrát jsou týmy roz-
děleny do 6 výkonnostních lig. Jako nováčci 
jsme se museli postupně probojovávat z  nej-
nižší ligy postupně výše. Což se nám postupně 
daří, ale kvalita týmů v této soutěži je o hodně 
vyšší než v Žamberku a Ústí, proto se nám za-
tím podařilo probojovat do 4. ligy. Bohužel díky 
vzdálenosti a pozdním hracím časům jsme při-
šli o  většinu fanoušků, ale proto si nesmírně 
vážíme těch, kteří si pravidelně nacházejí ces-
tu na naše zápasy. Tým byl opět rozšířen o dal-
ší hráče, a to Vojtu Švorce a Jakuba Šmirouse.

V  loni jsme díky COVIDU neodehráli ani 
jeden zápas. Proto letos vlastně zahajujeme 
19. sezónu. Ale jsme už spolu neuvěřitelných 
dvacet let, téměř bez jakékoliv obměny. Což se 
zdá neuvěřitelné. Jsme prostě TÝM s velkým T, 
který drží pohromadě a věříme, že ještě něja-
ko dobu spolu budeme hrát. Uspořádáme ještě 
nějaké zábavy a po sezoně zase poděkujeme 
fanouškům společným bruslením, jak je u nás 
zvykem. A možná se dočkáme se nového zim-
ního stadionu v Žamberku. 

Ještě jednou bychom chtěli poděkovat 
všem naši fanoušků a doufáme, že Vám bude-
me ještě dlouho rozdávat radost….

Vaši Slámožrouti
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-ka Zdenka

Vás zve ke třetímu pokračování

Cvičení pro ženy a muže 60+
Začneme cvičit v pondělí 1. 11. 2021 od 17 hodin. 
Termíny dalších cvičení do konce tohoto roku jsou:

vždy pondělí 
15. 11., 29. 11., 13. 12., 20. 12. 

Cvičení přizpůsobím našemu věku  
a každý ho určitě zvládne.

Tužme se!

V zdravém těle zdravý duch!
Už je načase zvednout se od počítače 

a vrátit se k pohybu!

K tomu můžete využít naši sokolovnu! Přijdťe si zahrát „jen tak pro zábavu“ třeba malou kopa-
nou, nohejbal, florbal, přehazovanou, odbíjenou, tenis, badminton a nebo stolní tenis vedle v restau-
račce. Stačí se jen domluvit s kamarády, kamarádkami, přáteli, známými, rodiče s dětmi… a zkusit to! 

Každé úterý v 18 h otevírám tělocvičnu pro zájemce o sportovní hry z  řad dospělé veřejnosti 
i starší školní mládeže. Ráda Vám půjčím potřebné sportovní náčiní, budete-li potřebovat. 

Termín si raději domluvte předem na tel. 739 210 770, sokol-ka Zdenka. 
(v úterý 16. 11. ale ne, chystá se tu podzimní výstava). Přijít můžete i bez předchozí domluvy, budu 

tady. Platí se 30 Kč za dospělou osobu za hodinu, děti do 15 let 15 Kč za hodinu, členové TJ Sokol 
Kunvald 0 Kč.

Zveme Vás srdečně na podzimní výstavu:
Malování v čase – dva světy.

Uskuteční se ve dnech 17. – 21. 11. 2021 v sále sokolovny Kunvald
Vystavovat své obrazy (květinová zátiší a další motivy) bude  

pan Jan Macek a Rostislav Knápek Macek ze Zábřeha
Slavnostní zahájení dne 17. 11. ve 14 h

Kunvaldští hasiči a Úřad městyse Kunvald Vás srdečně zvou na tradiční
Rozsvěcení vánočního stromu.

Dne 27. 11. 2021 od 16 hod u kunvaldské hasičárny.
Podrobnosti budou uvedeny na plakátech.

Malá vzpomínka na Václava Havla,
přijďte s námi rozsvítit svíčku!

Dne 18. 12. 2021 od 18 hod u pomníku Padlým 
u příležitosti připomínky 10. výročí odchodu Václava Havla do spisovatelského nebe…

pohyb = život



 

 

 

 

Výzvy a Setkání v MAS ORLICKO, z.s. 
 

Terénní šetření a plánovaná výzva na podporu spolkové činnosti: 

Během léta se manažerky MAS ORLICKO, z.s. rozjely do jednotlivých obcí na území Orlicka, kde navštívily starosty 

obcí a seznámily je s podporovanými aktivitami v IROP pro příští období a s aktuálními informacemi 

k připravovaným výzvám. Jednou z těchto plánovaných výzev je podpora spolkové a zemědělské činnosti. 

Konkrétně pro tuto výzvu probíhalo v MAS ORLICKO, z.s. během září mapování záměrů pro spolkovou činnost. 

Zmapováno bylo celkem 88 projektových záměrů na 

podporu spolkové a kulturní činnosti napříč celého 

území Orlicka. Výstupy z tohoto mapování předloží 

MAS ORLICKO, z.s. na říjnovém jednání Rady MAS 

ORLICKO, z.s. Samotná výzva s konkrétními 

podmínkami pro žadatele je avizovaná na jaro 2022 a 

předcházet jí budou semináře pro žadatele. Pro 

případné otázky a konzultace k záměrům spolkové 

činnosti se obraťte na Ing. Alici Brožkovou: 

brozkova@mas.orlicko.cz. 

 

Setkání pro školy: 

Ve dnech 13. a 15.9.2021 se v prostorách MAS ORLICKO, z.s. uskutečnila dvě Setkání pro školy, první zaměřené na 

ZŠ a MŠ z ORP Ústí nad Orlicí a Česká Třebová, druhé pro ZŠ a MŠ z ORP Žamberk a Králíky. Přivítali jsme nejen 

zástupce škol, ale také jejich zřizovatele, starosty obcí a zástupce DDM. Účastníkům Setkání byly předány aktuální 

informace k programovému rámci IROP 2021+, k projektu MAP II a k Šablonám. Jedním z témat Setkání pro školy 

byla i možnost podpory realizace příměstských táborů ve spolupráci se školami a obcemi. 

Oba proběhlé semináře Setkání pro školy se u účastníků setkaly s pozitivním ohlasem a po přednáškách se vedly 

podnětné diskuse o probraných tématech. 

Děkujeme všem za účast a těšíme se na další spolupráci! 
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1. Dětská mše svatá a žehnání školních potřeb.
2. Ing. Petr Šilar a Ing. Josef Paďour na setkání seniorů.
3. Kunvaldští Slámožrouti 2004.
4. Starosta Sokola – pan Eduard Štumpf.
5. Pan Jaroslav Jakubec vypráví na setkání seniorů.


